



Glen Walter

PRECIOUS BLOOD PARISH /
PAROISSE PRÉCIEUX-SANG



Lancaster

SAINT JOSEPH PARISH /
PAROISSE SAINT-JOSEPH



Glen Nevis

ST MARGARET OF SCOTLAND /
STE-MARGUERITE D'ÉCOSSE

Rev. Father Hasina Rakotoarisoa S.J. – priest/prêtre

OFFICE

18318 County Road 2, Cornwall, ON. K6H 5R5
Tel: 613.931.1424 - Fax: 613.931.2428
preciousblood@bell.net

Rev. Mr. Rick Jarvis – deacon/diacre

OFFICE HOURS

Tuesday, Wednesday, Thursday - 9 AM to 4 PM
www.preciousbloodparish.ca
saintjoseph@bell.net

Follow us on Facebook and You Tube @ Precious Blood Parish, Glen Walter

Bulletin of October 3 and 10, 2021 / feuillet du 3 et 10 octobre, 2021

TWENTY-SEVENTH SUNDAY IN ORDINARY TIME / 27^e DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE

SATURDAY, October 2nd

16h00 (Lancaster) **Betty Doonan** par Jean & Pat Bougie
17h30 (Glen Walter) **PRO POPULO**

SUNDAY, October 3rd

8h00 (Glen Walter) **Jennifer Valade** by her parents, brothers and sisters
9h45 (Glen Nevis) **For the parishioners**
11h00 (Lancaster) **Gerald Marleau** by Deacon Rick & Cathie Jarvis

TUESDAY, October 5th

8h30 (Glen Nevis) **For the parishioners**

WEDNESDAY, October 6th

9h00 (Glen Walter) **ROSARY**
9h30 (Glen Walter) **Romain & Pierre Belanger** par Antonin & Micheline Dostie

THURSDAY, October 7th

8h30 (Lancaster) **ROSARY**
9h00 (Lancaster) **Gerald Doonan** by the Doonan family

FRIDAY, October 8th

9h00 (Glen Walter) **ROSARY AND ADORATION**
9h30 (Glen Walter) **Adelard & Lucille Peloquin** by the estate

TWENTY-EIGHT SUNDAY IN ORDINARY TIME / 28^e DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE

SATURDAY, October 9th

16h00 (Lancaster) **Vicky Lafreniere** par Murielle Whitmarsh
17h30 (Glen Walter) **PRO POPULO**

SUNDAY, October 10th

8h00 (Glen Walter) **Melinda Maloney** by Cecil Bonneville
9h45 (Glen Nevis) **For the parishioners**
11h00 (Lancaster) **Lucien & Beatrice Quesnel** by Rejean & Gisele Campeau

MONDAY, October 11th **NO MASS/PAS DE MESSE** **Thanksgiving**

***TUESDAY, October 12th**

8h30 (Glen Nevis) **For the parishioners**
10h00 (Lancaster Long Term Care) **For the residents** by Fr. Hasina

WEDNESDAY, October 13th

9h00 (Glen Walter) **ROSARY**
9h30 (Glen Walter) **Aux intentions de Bob Gillis** par P. Hasina

THURSDAY, October 14th

8h30 (Lancaster) **ROSARY**
9h00 (Lancaster) **For the clergy** by Paul & Heidi Oeggerli

FRIDAY, October 15th

9h00 (Glen Walter) **ROSARY AND ADORATION**
9h30 (Glen Walter) **Kay McDonald** by the estate

TWENTY-NINTH SUNDAY IN ORDINARY TIME / 29^e DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE

SATURDAY, October 16th

16h00 (Lancaster) **PRO POPULO**
17h30 (Glen Walter) **Jeannine Corriveau-Dupont** par Sylvianne & Richard Marleau

SUNDAY, October 17th

8h00 (Glen Walter) **Jacques, Jeannine & Robert Lapierre** by Pauline Brisson
9h45 (Glen Nevis) **For the parishioners**
11h00 (Lancaster) **Vicky Lafreniere** by Jean & Pat Bougie

COLLECTION	Precious Blood Parish	Saint Joseph Parish
September 19, 2021	\$713.00	\$724.00
September 26, 2021	\$556.00	\$1219.10
Needs of the Canadian Church	\$175.00	\$207.00

1) **La Villa St-Joseph sur la rue York à Cornwall** est à la recherche de bénévoles pour assister le père Dumoulin dans son ministère auprès des résidents. Il y a un besoin de ministres de l'eucharistie ainsi que des sacristins(es) / lecteurs(trices) / servir à l'autel et réciter le chapelet. Cela demande environ une heure et demie de votre temps, un matin par semaine. Présentement l'aide est requise les mercredis et les dimanches. Si ce genre de bénévolat vous intéresse, veuillez communiquer avec Christie au 613.933.6040 ext. 21167. MERCI

St. Joseph Villa on York Street in Cornwall is looking for volunteers to assist Father Dumoulin in his ministry to the residents. There is a need for ministers of the Eucharist as well as sacristans / readers / serving at the altar and reciting the rosary. It requires about an hour and a half of your time, one morning a week. Currently help is needed on Wednesdays and Sundays. If you are interested in this kind of volunteering, please contact Christie at 613.933.6040 ext. 21167. THANK YOU

2) **THE CATHOLIC BISHOPS OF CANADA**, gathered in Plenary this week, took the opportunity to affirm and acknowledge to the Indigenous Peoples the suffering experienced in Canada's Indian Residential Schools. Many Catholic religious communities and dioceses participated in this system, which led to the suppression of Indigenous languages, culture and spirituality, failing to respect the rich history, traditions and wisdom of Indigenous Peoples. They acknowledged the grave abuses that were committed by some members of our Catholic community; physical, psychological, emotional, spiritual, cultural, and sexual. They also sorrowfully acknowledged the historical and ongoing trauma and the legacy of suffering and challenges faced by Indigenous Peoples that continue to this day. Along with those Catholic entities which were directly involved in the operation of the schools and which have already offered their own heartfelt apologies, the Catholic Bishops of Canada expressed their profound remorse and apologized unequivocally.

Together with the many pastoral initiatives already underway in dioceses across the country, the Bishops pledged to undertake fundraising in each region of the country to support initiatives discerned locally with Indigenous partners. Furthermore, they invited the Indigenous Peoples to journey with us into a new era of reconciliation, helping us to prioritize initiatives of healing, to listen to the experience of Indigenous Peoples, especially to the survivors of Indian Residential Schools, and to educate our clergy, consecrated men and women, and lay faithful, on Indigenous cultures and spirituality. They further committed to continue the work of providing documentation or records that will assist in the memorialization of those buried in unmarked graves.

A delegation of Indigenous survivors, Elders/knowledge keepers, and youth will meet with the Holy Father in December 2021. Pope Francis will encounter and listen to the Indigenous Peoples, so as to discern how he can support our common desire to renew relationships and walk together along the path of hope in the coming years. The Bishops of Canada have pledged to work with the Holy See and our Indigenous partners on the possibility of a pastoral visit by the Pope to Canada as part of this healing journey.

We are committed to continue the journey with the First Nations, Métis and Inuit Peoples of this land. For more information, please contact the diocese or visit www.cccb.ca.

LES ÉVÊQUES CATHOLIQUES DU CANADA, réunis en Assemblée plénière cette semaine, ont profité de l'occasion pour confirmer et reconnaître aux peuples autochtones les souffrances éprouvées dans les pensionnats indiens du Canada. Beaucoup de communautés religieuses et de diocèses catholiques ont participé à ce système, qui a entraîné la suppression des langues, de la culture et de la spiritualité autochtones et qui n'a pas respecté la riche histoire, les traditions et la sagesse des peuples autochtones. Elles ont reconnu les graves abus qui ont été commis par des membres de notre communauté catholique : des abus physiques, psychologiques, émotionnels, spirituels, culturels et sexuels. Elles ont aussi reconnu avec douleur les traumatismes passés et persistants et l'héritage des souffrances et des difficultés vécues par les peuples autochtones, qui persistent jusqu'à ce jour. De concert avec les entités catholiques qui ont participé directement au fonctionnement des écoles et qui ont déjà présenté leurs sincères excuses, les évêques du Canada ont exprimé leurs profonds remords et ont présenté des excuses sans équivoque.

En plus des nombreuses initiatives pastorales déjà en cours dans les diocèses de tout le pays, les évêques se sont engagés à entreprendre une collecte de fonds dans chaque région du pays pour soutenir les initiatives discernées localement avec les partenaires autochtones. De plus, ils ont invité les peuples autochtones à cheminer avec nous vers une nouvelle ère de réconciliation en nous aidant à définir les priorités des initiatives de guérison, à écouter l'expérience des peuples autochtones, et particulièrement des survivants des pensionnats indiens, et d'instruire notre clergé, les hommes et femmes consacrés, de même que les fidèles laïcs, sur les cultures et la spiritualité autochtones. Ils se sont également engagés à continuer le travail de communication de la documentation ou des dossiers qui aideront à commémorer ceux qui sont enterrés dans des sépultures anonymes.

Une délégation de survivants autochtones, d'aînés/de gardiens du savoir et de jeunes rencontrera le Saint-Père en décembre 2021. Le pape François rencontrera et écouterá les peuples autochtones afin de discerner comment il pourra appuyer notre désir commun de renouveler les relations et de marcher ensemble sur un chemin d'espoir dans les prochaines années. Les évêques du Canada ont promis de collaborer avec le Saint-Siège et nos partenaires autochtones en vue de la possibilité d'une visite pastorale du pape au Canada dans le contexte de ce chemin de guérison.

Nous nous sommes engagés à continuer le chemin avec les peuples des Premières Nations, des Métis et des Inuits de notre pays. Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec le diocèse ou visiter le site <https://www.cccb.ca/fr>.